
شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
قوا هماهنگ می شود؟ 

رهبر انقلاب روز گذشته در دیدار اعضای شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی قوا که با حضور سران 
سه قوه و چهره های موثر قوا در مسائل اقتصادی 
بــرگــزار شــد، ضمن تبیین برخی الــزامــات این 
مرکز مهم و اثرگذار بر اقتصاد کشور، نکاتی را 
درباره راهکارهای مواجهه با مشکلات اقتصادی 
بیان فرمودند. در شرایطی که انبوه مشکلات 
ساختاری اقتصاد ایــران و چالش های روزانــه و 
متعدد خود را بیش از هر چیز دیگر در چهره تورم 
ایشان  ــد،  ده می  نشان  فعلی  افسارگسیخته 
اعـــلام کــردنــد: »کــارشــنــاســان بـــرای مشکلات 
دارنــد  مشترکی  راهکارهای  کشور  اقتصادی 
راهکار  ندانستن  یا  نداشتن  مشکل،  بنابراین 
اهتمام  و  شجاعت  همت،  نیازمند  بلکه  نیست 
جدی و پیگیری هستیم.«این بیان رهبر معظم 
انقلاب را اگر در کنار مجوزی که ایشان دو سال 
قبل برای راه اندازی این شورا صادر کردند، قرار 
دهیم، مشخص می شود که از منظر اختیارات 
قانونی، هرگونه همراهی بــرای تصمیم گیری 

درباره مسائل اقتصادی به این شورا سپرده شده 
است. شورایی که می تواند با هماهنگ کردن سه 
قوه، تصمیمات اقتصادی را فارغ از بوروکراسی 
معمول بین دستگاه ها و قوا اتخاذ کند. اتفاقا از 
ظرفیت همین شورا برای کمک به بانک مرکزی 
در مدیریت بازار ارز در سال 97 و 98 استفاده شد. 
برخی دیگر از تصمیمات نیز اگرچه به شکل غلط یا 
با نحوه اجرای نادرست توسط این شورا اتخاذ شده   
اما در مجموع مشخص شده است که با وجود این 
شورا، برای رفع مشکلات اقتصادی نیازی به طی 
مسیر معمول بوروکراتیک و پیچیده فعلی بین قوا 
و دستگاه ها نیست.با این حال دقیقا در شرایطی 
که از ابتدای امسال این مشکلات ظهور و بروز 
بیشتری یافت، کارکرد این شورا کم رنگ تر شده 
است و جلسات آن با فاصله زمانی بیشتر برگزار 
می شود. این در حالی است که فهرست مفصلی از 
دستورکارهای فوری برای این شورا می توان قائل 

بود که باید در دستور کار قرار می گرفت:
-هماهنگی برای کسری بودجه امسال و بودجه 

سال آینده
به  نفت  فـــروش  طــرح  جهت  در  -هماهنگی 

پالایشگاه های داخلی یا اوراق پیش فروش نفت
-طــرح ها و لوایح مــوازی دولــت و مجلس برای 
تغییر در قانون مالیات ها و گنجاندن پایه های 
مالیاتی جدید از جمله مالیات بر مجموع درآمدها 

و مالیات بر عایدی سرمایه
-ناهماهنگی در درون دولت برای ترخیص کالاها 
از گمرک و رفع مشکلات تامین ارز این کالاها

- اختلاف نظر دولت و مجلس در تامین منابع 
بــرای طرح تامین کالاهای اساسی و همزمان 
کمک معیشتی مطرح شده از سوی دولت برای 

افراد فاقد درآمد ثابت به دلیل تعطیلی کرونا
و ...

در این میان مورد آخر مسئله قابل تاملی است 
و نشان می دهد چگونه فضای بین قوا به جای 
هماهنگی تبدیل به ناهماهنگی می شود و در 
شرایطی که با وجــود کسری بودجه، ضــرورت 
حمایت از معیشت خانوارها کاملا احساس می 
شــود، مسئله ای به ایــن فوریت دچــار اختلاف 
بین قوا می شود. در صورتی که این امکان وجود 
داشــت و حتی اکنون نیز وجــود دارد که بتوان 
همه این طرح های معیشتی را یکپارچه و در یک 
قالب درآورد.در هر صورت اکنون اقتصاد ایران 
در شرایطی قرار دارد که به دلیل تورم بالا و فشار 
سنگین روی معیشت عموم مردم، انتظارات جدی 
برای تصمیمات اقتصادی فوری و هماهنگ وجود 
دارد و هر گونه تعلل در این هماهنگی، از جمله 
تاخیر در برگزاری منظم جلسات شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی و هرگونه تاخیر در تعیین 
تکلیف مــوارد اختلافی و تصمیمات ضــروری 
موجب می شود تا اقتصاد خانوارها آسیب بیشتری 
ببیند. لذا هر سه قوه باید از فرصتی که رهبری 
انقلاب برای هماهنگ تر کردن ستاد هماهنگی 
اقتصادی ایجاد کردند، استفاده کنند و هرچه 
سریع تر سازوکارهای فعال تر کردن و اثربخش تر 

کردن این شورا را مدنظر قرار دهند.
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در ایــن وضعیت که همه در ایــن مملکت  •
دنبال چاپیدن یکدیگرند، صاحبخانه من اول 
سال 400 هزار تومان از اجاره ام کم کرد. ماه 
پیش هم اعلام کرد که چون خانه در دست 
ورثه است،  وراث با هم تصمیم گرفته اند که تا 
آخر سال اجاره ای دریافت نکنند . چاپ کنید 
تا الگویی باشد برای دیگران که فکر می کنند 

زندگی در این دنیا باقی است .
 چند روز است که تلفن های منطقه ثامن  •

به دلیل سرقت کابل، قطع است. مخابرات 
هم می گوید تا تامین اعتبار باید صبر کنید. 
با بچه های دانش آموز ودانشجو چطور بدون 
اینترنت سر کنیم؟ لطفا کمی سریع تر اقدام 
به رفع خرابی کنید. اینترنت این روزها از نان 

شب واجب تر شده.
 آقایان مسئولین از خــواب بیدار بشید و  •

فکری به حال این گرونی ها بکنین. به خدا 
دیگه خسته شدیم. حقوق یه کارگر در سال 
یک بار افزایش پیدا می کنه اما اجناس در روز 

دو بار گرون تر می شه! این عدالت است؟!
 دیروز مرغ کیلویی 40هزار تومان خریدم.  •

یکی گرفتم و شد 91هزارتومان!
است  • مدتی  هستم.  بیمارسرطانی  یک   

که خانواده ام چیزی بــرای خــوردن ندارند 
و چیزی نمی گویند. امشب رفتم داروخانه 
شربت 10۶ هزارتومانی ۵10 هزارتومان 
شده من باید چه کارکنم؟ به کی بگم و به کجا 

پناه ببرم؟ مردم کمکم کنید....
خــدا پــدر آن معلم محترم اندیمشکی را  •

بیامرزد، واقعا بخشیدن آن همه پول دل شیر 
می خواهد. به شخصه هرچه تأمل کردم با 
خودم دیدم از من چنین عملی بر نمی آید. 
برای سلامتی این معلم محترم و شادی روح  

پدر بزرگوارشان لطفا صلواتی بفرستیم.
 اطلاعیه تاریخی آخــونــد خــراســانــی در  •

ــود. لطفا به تفسیر  روزنــامــه بسیار عالی ب
ــروزی این نامه نیز در گزارشی متعاقب  ام
بپردازید که ترجمه این نامه به نظر مفید 

خواهد بود.
به مطب پزشکی مراجعه کردم. جلوی میز  •

منشی نوشته ای زده بودند مبنی بر این که 
به دستور وزارت بهداشت برای جبران هزینه 
های کرونایی از جمله ماسک و دستکش و 
الکل 10 هــزار تومان باید اضافه بر ویزیت 

پرداخت شود. لطفا پیگیری کنید.
دیروز پیامک اومده از پلیس راهور که من  •

در محور خمین به خوانسار ساعت 1۵:30 
تخلف تردد کرونایی مرتکب شدم. شماره 
پلاک ماشینمم تو پیامک هست. درحالی که 
من مشهد هستم و اصلا امروز از خونه بیرون 
نرفتم، چه برسه به این که از شهر بخوام خارج 
بشم. واقعا چطور می شه سیستم همچین 
اشتباهی بکنه؟ حالا جریمه رو کی می خواد 

پرداخت کنه تو این شرایط بد اقتصادی؟
ــت پــدر ملت اســت و کمک ایــن معلم  •  دول

اندیمشکی به دانش آموزان مثل کمک یک 
فرزند به پدرش است. اگر همه سرمایه داران 
دســت خیر به اقشار بی بضاعت داشتند و 
در این بحران گرانی ناشی از کرونا یاریگر 
دولت بودند آن وقت می شد امید داشت که با 
همیاری ملت و همکاری با دولت این کابوس 
فقر و گرانی و این ویروس منحوس کرونا را 

ریشه کن کنیم.
 کاهش تعداد اتوبوس ها باعث شلوغی  •

ــد شــده ومسئله  اتــوبــوس هــای شرکت واح
بــی دلیل آن هــا در شلوغی  عجیب تاخیر 

صبحگاهی است.
 آقایان محترم همان کالابرگ توانست ما را  •

از تبعات جنگ تحمیلی تا حدودی حفظ کند 
و اکنون هم در جنگ اقتصادی آمریکا علیه 
ایــران که به زعم خودتان شدیدتر از جنگ 
تحمیلی است کالابرگ، کار ساز خواهد بود و 
تا حدودی می تواند جلوی احتکار کالا توسط 

دشمنان نظام را بگیرد.
 الان طــلا فــروشــی هــا رو کــامــل تعطیل  •

کردند اگر کسی بخواد پس اندازش رو برای 
کار واجــب به پول تبدیل کنه باید چی کار 
کنه؟ مثلا کسی که کارش در بیمارستان و 

حسابداری گیر کرده باید چی کار کنه؟
تو رو خدا به مسئولان بنیاد شهید بگید  •

پاداش پایان خدمت ما خانواده ها رو پرداخت 
کنند. تا کی ...؟ می گن تمام معوقات و 
طلب های خانواده ایثارگران و شهدا پرداخت 

شده!
تیتر زدین لبنیات و گوشت نیاز به مدیریت  •

جدی دارد! ببخشید کجا نیاز به مدیریت جدی 
نــداره؟ آیا جایی هست توی کشور که نیاز به 
مدیریت جدی و باغیرت وخدا ترس نداشته 
باشه؟ وقتی خدا فقط در زبان مدیران هست نه 
در وجدان و قلبشان از این بدتر هم خواهد شد.

دولت برای یک هفته یا دو هفته کلا تعطیل  •
کند. وقتی ادارات و بانک ها باز هستند حتی 
با این که کارمندان ۵0 درصــد هم سرکار 
بیایند، مشکلی حل نمی شــود. اتفاقا این 
کاهش کارمندان باعث ازدحام ارباب رجوع 

می شود.
 لامــپ خریدم 30 هــزارتــومــان. ۵0 متر  •

آن طرف تر همان لامپ را 2۵ هزارتومان 
ــرا گـــران فــروشــی  ــت. گفتم چـ ــروخ ــی ف م
می کنی؟ گفت مملکت که نه نظارتی داره 
نــه تــعــزیــرات شکایت هــم بکنی هیچ کس 

رسیدگی نمی کنه. ...
 متاسفانه بعد از شروع کرونا خیلی از جوان  •

ها به ویژه شاغلان اقدام به کشیدن تریاک 
کرده اند، از مدیران و مسئولین خواهش می 
کنم ترتیبی اتخاذ کنند که این معضل در آینده 

به مشکلات مملکت اضافه نشود.
چرا بعضی از مدیران در مناطقی که در  •

وضعیت قرمز کــرونــایــی قــرار دارنـــد برابر 
کلیه  و  کنن  نمی  اقـــدام  دستورالعمل ها 
کارکنان را مجبور می کنن همه روزه سر کار 

حضور داشته باشن؟
این نوع وقف معلم اندیمشکی جای تحسین  •

داره چرا که ایشان ارث پدری اش را که جزو 
ــوده صــرف چنین  امــوال مــازاد بر نیازش ب
کارهای خیرخواهانه ای کرده و ثواب دنیا 
و آخرت را نصیب خود و پدرش کرد. چقدر 
خــوب بــود ضمن مصاحبه بــا یــک روحانی 
مطلبی هم دربــاره عمل خیرخواهانه وقف 

چاپ می کردید.

پاسخ  های ملک  زاده به چند پرسش  و انتقاد
درحضور رئیس جمهور با ایمنی گله  ای مخالفت کردم، از همه بیماران برای تست دارو رضایت نامه گرفته شد

پس از استعفای »رضا ملک  زاده« معاون تحقیقات 
و فناوری وزارت بهداشت، برخی انتقادها درباره 
عملکرد او در دوران کرونا مطرح شد و عده ای نیز 
سوالاتی را  در خصوص انجام آزمایش داروهای 
خارجی روی بیماران کرونایی مطرح کردند. این 
اتفاق در روزهای سخت مقابله با کرونا، واکنش 
های متعددی داشت و تازه ترینش، صحبت های 
روز گذشته سخنگوی دولت بود. »علی ربیعی« در 
این باره گفت: »من این اختلاف را یک امر طبیعی 
و کارشناسی می دانم هر چند بهتر بود در عرصه 
عمومی این مسائل بیان نمی شد. وزارت بهداشت 
یک وزارتخانه علمی است و در اوج پاندمی کرونا 
اختلاف سیاستی و مدیریتی پیش می آید و نباید 
آن را سیاسی کرد«. اما چند روز بعد از این استعفای 
جنجالی، معاون مستعفی روز گذشته در نامه ای به  
پنج سؤال مطرح  شده در بیانیه بسیج دانشجویی 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور پاسخ داد که 

مهم ترین بخش های آن را می خوانید:

متن سخنرانی هایم موجود است   
وی دربــاره انتقادها از مشاوره های کرونایی او 
در ستاد ملی مقابله با کرونا گفته است: »جناب 
رئیس جمهور فقط دوبار از این جانب برای شرکت 
و سخنرانی در ستاد کرونا دعوت به عمل آوردند 
که متن کامل سخنرانی این جانب موجود است 
و اتفاقا در هر دو سخنرانی ضمن توضیح مفهوم 
ایمنی جمعی)گله ای( به طورکامل با آن مخالفت 
و توصیه اکید کردم که باید پیشگیری برنامه اصلی 
باشد«.معاون مستعفی وزیر درباره تست داروهای 
خارجی کرونا روی بیماران هم این پاسخ را داده 
است: »برخلاف شبهاتی که در فضای مجازی مطرح  
شده از همه بیماران شرکت کننده در این مطالعه 
است.  شــده  کسب  آگاهانه  رضایت  بین المللی 
رضایت نامه به طور دقیق به فارسی ترجمه و عوارض 
احتمالی همه دارو ها نیز در آن ذکر شده بود. برای 
کلیه بیماران یا همراهان ایشان، مطالعه به  طور 
شفاهی و کتبی توضیح داده شده است. درضمن، 

هیچ هزینه ای بابت این دارو ها از بیماران دریافت 
نشده و دارو ها به طور رایگان توسط سازمان جهانی 

بهداشت برای این مطالعه فراهم شده است«.

پاسخ به مواضع درباره طب سنتی   
بخش دیگر دفاعیات ملک زاده درباره نقدها به 
مواضع او درباره طب سنتی است: »این جانب، 
ترویج هرگونه روش درمانی بــدون شواهد را 
راستای  در  و  غیراخلاقی  و  غیرعلمی  ــاری  ک
تضییع حقوق شهروندی می دانم و در این زمینه 
تفاوتی بین مداخلات سنتی و غیرسنتی وجود 
ندارد.... اما حمایت و تشویق پژوهش های مرتبط 
با تولید شواهد به  طور کلی و در همه زمینه ها 
مورد تاکید ویژه معاونت تحقیقات و فناوری ستاد 
وزارت بهداشت بوده است. به طوری که تاکنون 
بیش از 2۶ هــزار کارآزمایی بالینی در سامانه 
کارآزمایی های بالینی )IRCT( ثبت شده که 12 

درصد آن در حیطه طب سنتی و مکمل است«.

نگرانی امنیتی نداشته باشید   
ــاره نقدها بــه مطالعات  وی همچنین دربـ
کوهورت که با مسئولیت او انجام شده، خطاب 
به سوال کنندگان گفته است: »دانشجویان 
عزیز بسیجی به شما اطمینان کامل می دهم 
ــا هــمــکــاری همه  کــه ایــن نــوع تحقیقات ب
کشور های جهان از جمله چین، آمریکا، روسیه 
و همه کشور هایی که مثل ایران توانایی ایجاد 
چنین زیرساخت های عظیم ملی را دارند 
انجام شده و یقیناً نگرانی امنیتی را که شما 

نگران آن هستید ، ندارند«.

تولیت آستان قدس رضوی:

پاسخ گویی به مردم در آستان قدس باید تبلور ویژه ای داشته باشد

تولیت آســتــان قــدس رضـــوی گــفــت: یکی از 
مهم ترین مصادیق تعامل دینی، پاسخ گویی به 
مردم است که باید در آستان قدس رضوی تبلور 
ــژه ای داشته باشد. به گــزارش آستان نیوز،  وی
ــروی در دیــدار  حجت الاســلام و المسلمین م
دست اندرکاران مرکز جامع ارتباطات مردمی 
آستان قدس رضوی اظهار کرد: مردم به آستان 
قدس نسبت به دیگر مجموعه ها، نگاه و احساس 
متفاوتی دارند که باید قدر آن را دانست، شاید 
اگر اشکال یا ضعفی در یک مجموعه دولتی یا 
خصوصی باشد، مردم خودشان را ملزم به تذکر 
دادن ندانند اما کوچک ترین اشکالی در آستان 
قــدس وجــود داشته باشد، تذکر می دهند که 
بــرای ما به عنوان خادمان این آستان ملائک 

پاسبان بسیار با ارزش است. وی اظهار کرد: با 
این که ممکن است برخی از نقدها و اشکالاتی 
که در پیام های مردمی مطرح می شود، حتی 
وارد هم نباشد اما نفس این کار که مردم نسبت 
به آستان قدس احساس مسئولیت دارند و نکات 
مدنظر خود را مطرح می کنند، اتفاقی بسیار 
مبارک است. حجت الاسلام والمسلمین مروی 
با بیان این که هیچ تماس و انتقاد مردمی نسبت 
به عملکرد سیستمی آستان قدس رضوی نباید 
ــزود: به درخواست های  بــدون پاسخ بماند، اف
مردمی باید به درستی پاسخ داده شود و اعتقاد 
داریـــم که ما به عنوان خــادمــان آستان قدس 
باید در پاسخ گویی به انتقادات، پیشنهادها و 
مطالبات بــرای دیگر مجموعه ها الگو باشیم. 

مردمی  ارتباطات  جامع  مرکز  به  خطاب  وی 
آستان قدس رضوی گفت: گزارشی از وضعیت 
پاسخ گویی مجموعه های مختلف آستان قدس 
ــای مــردمــی تهیه کنید تــا به  ــت ه ــواس بــه درخ
بخش هایی که در پاسخ گویی تعلل می کنند، 
تذکر داده و از بخش هایی که اولویت رسیدگی 
به درخواست های مردم را مدنظر قرار می دهند، 
قدردانی شود. تولیت آستان قدس رضوی با بیان 
این که سامانه تلفنی 138 مرکز جامع ارتباطات 
ــردم و بخش های  ــط بین م مــردمــی حلقه واس
مختلف آستان قدس است، تصریح کرد: مسائلی 
که توسط مردم در خصوص حرم مطهر رضوی 
مطرح می شود، در کوتاه ترین زمان ممکن باید 

رسیدگی شود. 

اصلاح قانون انتخابات مجلس در دستور کار کمیسیون شوراها 

اکبری- سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور 
در مجلس از بررسی قانون انتخابات مجلس از ماده 
28 به بعد خبر داد و گفت: مجلس شرایط عمومی 
و اختصاصی نامزد های انتخابات را بررسی می 
کند.علی حدادی با اعلام بررسی اصلاح موادی 
از قانون انتخابات مجلس در کمیسیون متبوعش 

کمیسیون  شنبه  سه  روز  جلسه  در  اظهارکرد: 
شوراها و امــور داخلی  با حضور  محمد دهقان 
عضو شورای نگهبان شرایط عمومی و اختصاصی 
نظرات  و  بررسی  مجلس  انتخابات  داوطلبان 
شورای نگهبان، وزارت کشور و مرکز پژوهش های 

مجلس در این خصوص اخذ شد.

موفقیت ایران در ساخت »سامانه هوشمند فراوری گل زعفران« 

یک شرکت دانش بنیان ایرانی با ساخت »سامانه 
هوشمند فراوری گل زعفران« برای نخستین بار 
در جهان، گام بلندی را در جهت رفع خام فروشی 
زعفران که مطالبه مقام معظم رهبری نیز بوده، 
ــزارش تسنیم؛ شرکت  ــ ــه گ ــت.ب بــرداشــتــه اس
دانش بنیان »هوشمند والی« که با سرمایه گذاری 
و حمایت موسسه دانش بنیان برکت ایجاد شده 

ــت، مهم ترین محصول خــود یعنی »سامانه  اس
هوشمند فراوری گل زعفران« را بعد از چهار سال 
تحقیق و توسعه طی امسال  در منطقه زاوه نصب 
کرده و به بهره برداری رسانده است؛ این محصول 
که برای رفع نیاز بومی به صورت کاملاً  داخلی 
طراحی و ساخته شده است،  هیچ نمونه خارجی 
مشابهی ندارد و برای نخستین بار در جهان ساخته 

شده و مورد بهره برداری قرار گرفته است.
مقام معظم رهبری دوم شهریورماه امسال در 
دیدار با اعضای هیئت دولت از خام فروشی 
زعفران انتقاد کرده و خواستار کار جدی در 
این خصوص شده اند؛ سامانه فراوری سریع و 
بهداشتی گل زعفران یک اقدام مهم در زمینه 

رفع خام فروشی زعفران خواهد شد.


